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Piac csütörtökön is
A tapolcai piac vezetője, 
Róth László a napokban 
arra kérte a Tapolcai Mé-
diát, hogy segítsük pro-
pagálni a közelmúltban 
bevezetett csütörtöki pi-
acnapot. A piacfelügye-
lő elmondta, egyelőre 
csak szezonális jelleggel, 
de októberig minden-
képpen próbálkoznak a 
szokásos keddi és pénte-
ki piacnapokon túl, egy 
újabb piaci nap bevezeté-
sével. A kezdeményezés 
régi terve a vásártér veze-
tésének, hiszen a három 
naposra bővült standi 
kínálat egyszerre szolgál-
ja, szolgálná a vásárlók és 
az árusok érdekét, de a 
piac gazdaságosságának 
is kedvezne. A kezdemé-
nyezés egész biztosan jó 
irányú, viszont – úgy ta-
pasztaltuk- a megszokás 
nagy úr. Vevő ugyanis 
nincs eladó nélkül, pe-
dig ez utóbbiak nagyobb 
számú csütörtöki meg-
jelenése alapozhatná 
meg a háromnapos piaci 
kínálatot. Persze ne fe-
ledjük, a tapolcai piac, 
az ott működő minőségi 
termékeket forgalmazó 
üzletekkel valójában va-
sárnap kivételével a hét 
minden napján, 6-13 óra 
között rendelkezésünkre 
áll. /Töreky László/
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Hungaria Nostra 2023

Július 13-án több mint kétszáz résztvevő regisztrációjával, majd Tapolca épített és természeti értékeit bemutató, bel- 
városi ismeretterjesztő várossétákkal indult a Ráday Mihály Város- és Faluvédő Szövetség (Hungaria Nostra) XL. 
Országos Találkozója és Szakmai Konferenciája városunkban. 14-én, plenáris- majd szekció ülésekkel, a Podmanicz- 
ky-díjak és a vándorbot ünnepélyes átadásával, néptánc műsorral és polgármesteri fogadással folytatódott a prog- 
ram. Fotónkon: Bődi Lívia, Kerner Gábor, Petrovics László alelnökök, Varga Károlyné titkár és Hangodi László, a 
város- ésfaluvédő szövetség egyik idei kitüntetettje látható. ...Folytatás az 5.oldalon Tapolcán tartotta... címmel... Fotó:tl

A Tapolcai Ünnepi Na-
pok 2023. augusztus 16-a 
és 19-e között a Vesz-
prém-Balaton Európa 
Kulturális Fővárosa 2023 
támogatásával a korábbi 
éveknél is színesebb, szó-
rakoztatóbb és tartalma-
sabb programokat kínál 
majd a helyi, és az alka-
lomra a városba érkező 
közönségnek – hangzott 
el azon a minapi sajtó-
tájékoztatón, amelyet a 
Tamási Áron Művelődési 
Központ emeleti konfe-
rencia termében tartott 
a VEB 2023 Zrt. képvi-
selője, Tapolca polgár-
mestere, a programokat 
szervező Tapolca Kft. és a 
TÁMK igazgatója.

– Számunkra nagyon fon-
tos ez a rendezvény, hi-
szen azon túl, hogy a város 
egyik legnagyobb feszti-
válja, valódi kulturális se-
regszemle is egyben. Idén 
megfogalmaztuk ma-
gunknak azt a célt, hogy 
az itt élők és a hozzánk 
látogatók korosztályuktól 
függetlenül találják meg 
maguknak az őket érdeklő 
zenei-, vagy éppen irodal-
mi programokat – fogal-
mazott Dobó Zoltán pol-
gármester.
Gere Henriette régiós ko-
ordinátor rámutatott, az 
Európa Kulturális Fővá-
rosa címet elnyert Vesz-
prém mellett, 116 Bakony 
és Balaton környéki tele-

pülés élvezheti a címmel 
járó előnyöket és lehető-
ségeket. – Fontos elmon-
dani, hogy az EKF több, 
mint 3000 programja 
hosszú távú folyamatok 
elindításáról is szól, a tér-
ség fejlődéséről, kulturális 
megújulásáról. Célunk az, 
hogy a csatlakozott 11 já-
rásközpont mindegyiké-
ben legyen egy nagysza-
bású ikonikus rendezvény, 
amely az EKF támogatása 
nélkül nem jöhetett volna 
létre. Ezért kerestük azo-
kat az izgalmas, az Európa 
Kulturális Fővárosa szelle-
miségéhez szorosan kap-
csolódó rendezvényeket, 
amelyet a Tapolcai Ünne-
pi Napok idei eseményei is 

képviselni fognak. – Más 
minőséget, más dimenziót 
tudunk mutatni a közön-

ségnek 2023-ban... Foly-
tatás a 3. oldalon Kibővült 
lehetőségek címmel...

Mitől TÜNdököl a Tapolcai Ünnepi Napok idén? -  Sajtótájékoztató a TÁMK-ban

Balról: Gere Henriette, Dobó Zoltán, Rédli Károly, 
Barczáné Tóth Boglárka a tájékoztatón              Fotó: tl
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A kötelező, orvoson-
ként 6-6 órán felül, ösz-
szességében 340 órányi, 
9-11 ezer forint óradíj-
jal elszámolt havi orvosi 
ügyelet orvosok közötti 
elosztása, vállalása meg-
menthetné Tapolcán a 
24 órás orvosi ügyelet 
ellátását, ám erre – az 
ügyeletet vállaló, az 
ügyet támogató Orszá-
gos Mentőszolgálaton 
és a tapolcai orvosokon 
kívül gyakorlatilag nincs 
hajlandóság – derült ki 
azon a fórumon, amely-
re Tapolca város, illetve 
Dobó Zoltán polgármes-
ter kezdeményezett és 
amelyre meghívták Sü-
meg, Badacsonytomaj, 
illetve a térség települé-
seinek polgármestereit. 
Előzmény, hogy a Vesz-
prém Vármegyei ügyele-
ti rendszer átalakításával 
– a hírek szerint – meg-
szűnik a sümegi és a 
devecseri 24 órás orvosi 
ügyelet is, így jelentősen 
megnő az ellátandó te-
rület. Tapolcán a 24 órás 
ügyeleti óraszámok vál-
lalásában, a betegek ellá-
tásában számítanának a 
környező települések há-
ziorvosaira is, különben 
szeptembertől hétköz-
nap 16-22 óra, hétvégén 
és ünnepnapokon a 8-14 
óra között lesz csak elér-
hető a rendelési időn kí-
vüli háziorvosi ügyelet.

A fórum jelentősége el-
lenére mindössze kilenc 
környékbeli polgármester 
jött el az eseményre, pedig 

az átszervezés előtti utolsó 
napokban közbenjárásuk 
esetlegesen meggyőzhet-
te volna a településeken 
dolgozó orvosokat, hogy 
vállaljanak plusz ügyeleti 
szolgálatot. A tárgyaláson 
Juhász Gábor képviselte a 
rendszert szeptembertől 
átvevő és működtető Or-
szágos Mentőszolgálatot, 
illetve a szabadságon lévő 
dr. Jászkuti Ákos Péter re-
gionális igazgatót. A men-
tőszolgálat az átszervezés 
elindítása előtt minden-
képpen meg akarta várni, 
hogy a települések veze-
tése és az orvosok miként 
viszonyulnak a kérdéshez, 
mekkora a támogatottsá-
ga körükben a 24 órás or-
vosi ügyeleti rendszer be-
vezetésének – hangzott el. 
– Ha most nem 9-en ül-
nénk itt, hanem 54-en, ak-
kor joggal mondhatnánk, 
hogy a lakosság érdekét 
tartjuk szem előtt – adott 
hangot csalódottságának 
Dobó Zoltán a meghívott 
polgármesterek nagy ré-
szének elmaradása miatt. 
A tapolcai polgármester 
szerint, ebben a kérdés-
ben az érintettek igazsá-
gán túl mindenkinek, aki 
tehetett volna az ügyért, a 
lakosság irányába erkölcsi 
felelőssége van, beleért-
ve a plusz ügyeleti órák 
vállalásától elzárkózó 
orvosokat is. Elmondta, 
a tapolcai orvosokkal le-
folytatott tárgyalások azt 
mutatják, hogy ők vállal-
nák a rájuk eső ügyeleti 
órákat. Ez azonban kevés 
a 24 órás ügyelethez, ha 

nem követik őket hasonló 
vállalásaikkal a környe-
ző településeken dolgozó 
kollégáik.
Juhász Gábor, az Országos 
Mentőszolgálat képviselő-
je rámutatott, hogy valós-
nak, megalapozottnak lát-
szik, szakmailag indokolt 
a 24 órás ügyelet működ-
tetése a térségben. Azt a 
döntéshozók is jóváhagy-
nák, és az ügyeleti órák 
anyagi fedezete is bizto-
sított. – Szomorú vagyok, 
mert ha nem valósul meg, 
akkor nő a leterheltsége 
az ajkai, balatonfüredi 
ügyeleteknek, illetve az új, 
csökkentett idejű ügyeleti 
rendszer időintervallu-
main kívül más, távolabbi 
helyre kell mennie majd a 
betegeknek. Az ügyeleti 
órákon túli akut problé-
mákra viszont továbbra 
is ott lesz a segélyvonalon 
hívható mentőszolgálat 
– hangsúlyozta egyebek 
mellett Juhász Gábor, aki 

szerint az új rendszerben 
sem szűnik meg a feladat-
ellátás, lesz hova fordulni 
a betegeknek a jövőben is.
Krisztin. N. László bada-
csonytomaji polgármes-
ter úgy foglalta össze az 
elhangzottakat, hogy a 24 
órás orvosi ügyelet fenn-
tartásának eszerint sem 
finanszírozási, sem szer-
vezési problémája nincs, 
egyedül az érintett or-
vosok “vállalkozókedve” 
akadályozza azt. A bada-
csonytomaji polgármester 
többek között azt javasol-
ta kollégáinak, hogy minél 
előbb tájékoztassák tele-
püléseik lakosságát arról, 
hogy miként érinti majd 
őket a változás és mi vár-
ható a jövőben az ügyeleti 
ellátás átszervezése miatt, 
mert ha élesben, informá-
ciók hiányában szembe-
sülnek a változásokkal, az 
akár komoly elégedetlen-
séget is szülhet a lakosság 
körében. /Töreky L./

Szándék, pénz van rá, az orvosok hajlandósága 
viszont kevés a 24 órás orvosi ügyelethez

Dobó Zoltán és Juhász Gábor, a mentőszolgálat mun-
katársa                                                                           Fotó: tl

Új tetőhéjalást és napelemes rendszert kap a piros óvoda
A munkát elnyerő 
Vektorbau Invest Kft. 
ügyvezetője, Soós Nor-
bert és munkatársai 
a napokban  hivata-
losan is átvették az 
önkormányzattól a 
munkaterületet, hogy 
megkezdjék a Darányi 
utcai óvoda aazbeszt 
tartalmú, régi, pala 
tetőhéjalásának, tetőlé-
ceinek bontását, cseré-
jét, majd arra 13,5 KW-
os napelemes rendszer 
telepítését. A beruházás 
432 négyzetméter tető-
felületet érint és össze-
sen 50,7 millió forintba 
kerül majd.

Dobó Zoltán polgármes-
ter a Tapolcai Média 

érdeklődésére elmond-
ta, hogy a székhelyin-
tézmény óvoda azbeszt 
palájának eltávolítása 
és a megújuló energia 
hasznosítása egyaránt 
prioritást kapott és re-
ményét fejezte ki, hogy 
másfél-két hónapon be-
lül elkészül a beruházás, 
majd pedig a napelemek 
is munkába állhatnak. 
Az önkormányzat ezút-
tal 39,1 millió forintot 
saját forrásból biztosít 
az új cseréptetőre, illet-
ve pályázati úton elnyert 
további 11,6 milliót a 
napelem rendszer kiala-
kítására. A polgármester 
hozzátette, hamarosan 
naperőmű kerülhet a Ta-
mási Áron Művelődési 

Központ tetejére, továb-
bá még az idén nyáron 
tervezik a Barackvirág 

óvoda tetőszigetelésének 
cseréjét is – tudtuk meg. 
/Töreky L./

Egyeztetés a munkaterület átadása előtt a Darányi ut-
cai óvoda épületénél a napokban                               Fotó: tl



...Folytatás a címoldalról... 
Azt reméljük, hogy ez 
pozitív visszhangra talál, 
tovább javul a program 
látogatottsága, továbbá 
rendezvényünk a követ-
kező évek lehetőségeinek 
bővülését is jelenti majd – 
fejezte ki reményét Rédli 
Károly, a Tapolca Kft. ügy-
vezető igazgatója. Barczá-
né Tóth Boglárka, a város 
legnagyobb kulturális ese-
ményeit szervező TÁMK 
vezetője a programok szlo-
genjét is megcsillantva, azt 
hangsúlyozta, hogy a Ta-
polcai Ünnepi Napoknak 
két évtizedes hagyománya 
van Tapolcán, már csak 
ezért is megérdemli, hogy 
“TÜNdököljön”. – Valódi 
léptékváltás lesz a mostani 
rendezvényünk, hiszen a 
pályázati lehetőség révén 
végre szabadon szárnyalha-
tott a képzeletünk. A köny-
nyűzenei élet kiválóságai 
között válogathattunk több 
korosztályt is megcélozva. 
Idén augusztusban eljön 
hozzánk többek között a 
Kowalsky meg a Vega, a 
Neoton Família, az Irigy 
Hónaljmirigy, a Bon-Bon, 

Beck Zoltán és Grecsó Krisz-
tián, a Random Trip Zene-
kar Péterffy Lilivel, Vavra 
Bencével, Lill Frakkal, akik 
egyéb színvonalas helyi 
és országos hírű előadó 
mellett, méltán tarthatnak 
számot nagy érdeklődésre. 
Igazán új elem az irodalom 
megjelenése lesz, azon belül 
is olyan, a kortárs irodal-
mat reprezentáló alkotókat 
hívtunk rendezvényünk-
re, mint Varró Dániel, Ve-
csei H. Miklós vagy éppen 
a Petőfi versekkel érkező 
Kávészünet zenekar. Lesz 
egybek mellett irodalmi 
séta Németh István Péterrel, 
de irodalmi színpadunkon 
író-olvasó találkozókkal is 
készülünk Borsa Brown és 
Fábián Janka írók részvé-
telével – árulta el a Tamási 
Áron Művelődési Központ 
vezetője a sajtó képviselői-
nek. /Töreky L./
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Az energiatakarékos LED 
fényforrásokhoz ingye-
nesen úgy juthatunk, 
hogy belépünk a ledcsere.
hu internetes oldalra, ott 
személyes adataink meg-
adásával beregisztrálunk, 
majd megadjuk a kért fo-
gyasztási és egyéb adato-
kat…- tájékoztatott a la-
kossági ledcsere program 
részleteiről Puskás Ákos 
tapolcai alpolgármester a 
napokban.

A tapolcai önkormány-
zat az elmúlt időszakban 
csatlakozott az úgyneve-
zett ledcsere programhoz, 
együttműködési megál-
lapodást kötve egy külső 
céggel. Az akció magán-
személyek számára teszi 
lehetővé, hogy lecseréljék 
hagyományos izzóikat 

otthonaikban. Az augusz-
tus 15-ig lebonyolított in-
ternetes regisztrációt és a 
kérdőív kitöltését elvégző 
tapolcai lakosok valami-
kor az ősz folyamán jut-
hatnak hozzá a fogyasz-

tási adataik alapján járó 
darabszámú és teljesít-
ményű LED izzókhoz, azt 
személyesen vehetik majd 
át várhatóan a helyi Tou-
rinform irodában- tudtuk 
meg. /Töreky L./

LED izzók cseréjére pályázhatnak 
a tapolcaiak augusztus 15-ig

Puskás Ákos ismerteti a pályázat részleteit          Fotó: tl

Böröndy Tamás Tou-
rinform irodavezető a 
Tapolcai Média érdeklő-
désére elmondta, hogy 
az önkormányzat által 
támogatott diákmunka 
nagy segítséget jelent 
számukra az idegenfor-
galmi főszezonban. 

Nem újdonság, hogy 
nyelveket beszélő diákok 
a Tavasbarlang előtt in-
formációt adnak majd a 
turistáknak, de immár 
harmadik éve segítik a 
munkát a rendőrkapitány-
ság szakemberei is. Molnár 
András őrnagy, bűnmeg-
előzési főelőadó szerint, a 

városba látogató turisták-
nak segítenek majd, hogy 
elkerüljék a jogsértéseket, 
kellemetlen incidenseket, 
illetve segítséget nyújtsa-
nak, ha szükséges. Hoz-
zátette, a város közbiz-
tonsága javuló tendenciát 
mutat, de oda kell figyelni 
az egyre gyakoribb online 
csalásokra és a lopásokra 
is. A strandon és a hátra-
hagyott gépkocsikban az 
értékek láthatóságának 
megakadályozása, bizton-
ságba helyezése továbbra 
is fontos- hangsúlyozta 
egyebek mellett a bűn-
megelőzési főelőadó.                    
                       /Írás, fotó: tl/

Együttműködésben 
a közbiztonságért

Rendőrök és Tourinform dolgozók együttműködésben

Kibővült lehetőségekkel

Elkelt a “Tamoil terület”, megújulhat 
a templom főbejárati lépcsője…
Az illetékes bizottságok 
átbeszélték és jelentős 
többséggel támogatták, 
a város képviselői pedig 
döntöttek több önkor-
mányzati ingatlan érté-
kesítéséről, de a katolikus 
templom erősen lerom-
lott állapotú lépcsőjének 
felújításá ról is. A testü-
leti ülést a polgármesteri 
hivatal udvari tanácster-
mében, július 17-én tar-
tották.

Az értékesítésre kijelölt 
ingatlanok közül a leg-
nagyobb értéket a Gyu-
lakeszi út elején lévő haj-
dani Tamoil benzinkút 
rekultivált területe képvi-
seli, amelyre a napokban 
érvényes vételi ajánlat 
érkezett. Az ominózus te-
rület hasznosítására kiírt 
pályázat feltételeiről ko-
rábban már beszámoltunk, 
akkor felmerült, hogy egy 
globális étteremlánc már 
érdeklődik az üres ingat-
lan iránt. Az érdeklődés 
mára konkrét vételi szán-
dékban csúcsosodott ki. 
A képviselők most külö-
nösebb viták nélkül, dön-
tő többséggel támogatták, 
hogy a 3280 m2 nagyságú 
ingatlant, adásvétel útján 
a Progress Étteremhálózat 
Kft. részére, bruttó 95 mil-
lió 250 ezer forint összeg-
ben értékesítse a város. 
Dobó Zoltán polgármester 
elmondta, a vevő az ígé-
retek szerint, várhatóan 

már két éven belül (a leg-
korszerűbb technológiáját 
alkalmazva) McDonald’s 
éttermet épít a területre, 
amely nagyjából nyolc-
van fős dolgozói gárdával 
üzemel majd. A világcég 
elsősorban szakképzet-
len munkaerőt vesz fel, a 
dolgozókat maga tanítja 
be – hangzott el. A tapol-

cai képviselők egyhan-
gúlag támogatták a város 
villamosenergia beszerzé-
sét. Eszerint a célra mint-
egy 248 millió forintot 
biztosít a város költség-
vetése 2024-ben és 2025-
ben. Ebben az intézmé-
nyi és a közvilágítási célú 
energiát kötötte le a város 
fix 104 forint/ kWh áron. 
A város támogatásának 
köszönhetően újulhat meg 
a helyi katolikus templom 
főbejárati lépcsője a közel-
jövőben – szavazták meg 
a képviselők. Tapolca Vá-
ros Önkormányzata Kép-

viselő-testülete a tapolcai 
Nagyboldogasszony Ró-
mai Katolikus Templom, 
Tapolca 53 hrsz alatti, 
önkormányzati területen 
lévő előlépcsőjének nagy 
tartósságú és igényes fel-
újítására, az örökségvédel-
mi bejelentés tervezési és 
dokumentációs költségére 
6.100.000 Ft összeget biz-
tosít a költségvetés általá-
nos tartalékának terhére. 
Az előterjesztésben leírtak 
szerint, a munkát elnyerő 
Szentgyörgy-hegyi Res-
taurátor Műhely vezetője, 
Kőfalvi Vidor a helyszíni 
egyeztetés és egy alapfel-
tárást követően részletes 
árajánlatot nyújtott be a 
műkő lépcsőelemek teljes 
lebontásáról és újragyár-
tásáról. Az új lépcsőfokok 
szálerősített műhomok-
kőből készülnek, egyedi 
öntőformákba kiöntve és 
a helyszínen ragasztással 
rögzítve. A lépcsőfokok 
saját gyártású kőőrle-
ményből készülnek majd, 
színében és textúrájában a 
templom eredeti homok-
kő kapukeretéhez igazít-
va. A lépcsőfokok felületei 
utólagos megmunkálást, 
illetve időjárás ellenálló-
ságot növelő felületkeze-
lést kapnak. A július 17-i 
testületi ülés összes na-
pirendi pontja, az előter-
jesztések teljes anyaga a 
tapolca.hu internetes ol-
dalon részleteiben is ol-
vasható. /Töreky L./

Viták nélkül 
támogatták a 
képviselők, hogy
a Progress 
Étteremhálózat
95 millió forintért
megvásárolja és
később
McDonald’s-ot
építsen a területre
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11 Podmaniczky-díj, va-
lamint a vándorbot (a 
következő országos talál-
kozó rendezésének joga), 
illetve a jubiláló egyesü-
letek oklevelei is gazdá-
ra találtak az EKF által 
támogatott Ráday Mi-
hály Város- és Faluvédők 
Szövetsége 40. országos 
találkozójának záróün-
nepségén, július 14-én. 
Az országos rendezvényt 
a történetében immár 
második alkalommal 
megszervező Tapolcai 
Városszépítő Egyesület a 
legrégebbiek között van a 
sorban, a helyi civil szer-
vezet nevében Bertalan 
András elnök vehette át 
a négy évtizedes mun-
káért járó elismerést. A 
vándorbotot a rendezvé-
nyen többek között egy 
kisfilmmel is bemutatko-
zó Cegléd város nevében, 
Hegedüs Ágota alpol-
gármester és a Ceglédi 
Városszépítő Egyesület 
képviselője vette át Dobó 
Zoltán polgármestertől 
és Bertalan András el-
nöktől.

Az országos találkozó hi-
vatalos sajtótájékoztató-
ját 16 órakor tartották, a 
Podmaniczky-díjakat rá 
két órára adták át a Ta-

mási Áron Művelődési 
Központ színháztermé-
ben rendezett múlt pén-
teki ünnepségen. Bődi 
Lívia alelnök, a távollévő 
Széphegyi László elnök 
nevében gratulált a díja-
zottaknak, majd a Podma-
niczky-díj jelentőségéről 
fogalmazott meg gondo-
latokat. Elmondta, a díjat 
1982 óta adományozza a 
Hungaria Nostra mind-
azoknak a magánszemé-
lyeknek, akik a legtöbbet 
tették épített, természeti 
és kulturális értékeink 
megismertetése és védel-
me érdekében. Az ajánlá-
sokat a szövetség országos 
választmánya bírálja el és 

 

dönt  arról,  hogy  az  adott 
évben  ki  kapja  az  elis- 
merést,  amely  egy  bronz 
plakett  Pallasz  Athéné  és 
Podmaniczky Frigyes arc- 
képével a két oldalán.
A  díjat  az  elmúlt  40  év- 
ben  418  magánszemély 
és  közösség  kapta  meg. 
Idén Bődi  Lívia,  Kerner 
Gábor  Petrovics  László al- 
elnököktől  a  kiskunhalasi
Babud László építész és fe- 
lesége Babudné Deák Ildi- 
kó, az aszódi Barlai Gyulá- 
né, a gyöngyösi Báryné Dr. 
Gál Edit, a pécsi Őriné Dr. 
Fodor  Márta és  férje Őri 
László  György,  Tapolcáról
Hangodi László és Pető Pi- 
roska, a debreceni Harangi 
Attila,  a  budapesti Ruttka 
Andrea,  a  sümegi Sándor 
Jenő kőfaragó, a budapesti
Szántó András, a vajdasági
dr. Szilágyi Mária vehették 
át a szövetség elismerését.

“Pető  Piroska 15  éve  fog- 
lalkozik tudatosan a Bala- 
ton-felvidéki táj értékeinek 
kutatásával,  gyűjtésével. 
Számos  településen  vég- 
zett  egyedi  tájérték  fel- 
mérést,  diplomamunkája 
Mencshely  község  egyedi 
tájértékeinek katasztere. A 
hungarikum-törvény  meg- 
jelenése  óta  folyamatosan 
vesz  részt  értéktárak  létre-

hozásában, a téma iránti 
elkötelezettsége egyre mé-
lyül. Céljai között szerepel 
az értéktárak további bőví-
tése, az értékek megismer-
tetése, túrák, programok 
szervezése és lebonyolítása 
az értékek mentén, kiad-
ványok szerkesztése. Kötő-
dése a Balaton-felvidékhez 
kisgyermek kora óta erős, 
szüleivel egy Dörgicse mel-
letti szőlőhegyen töltött 
sok időt, mely megalapoz-
ta későbbi érdeklődését és 
elhivatottságát a táj iránt. 
A természetjárás, hazánk 
értékeinek megismerése 
végigkísérte fiatal éveit, 
egyetemi tanulmányait 
már Veszprémben folytat-

ta, ahonnan céltudatosan 
járta a falvakat, szőlőhe-
gyeket. 2006-ban Balaton-
füred vált otthonává, majd 
a Tapolcához tartozó Di-
szelben is gyökeret vert a 
család. A Magyar Turista 
újság részére rendszeresen 
ír cikkeket a Balaton-felvi-
déki kultúrtáj témájában. 
2008 óta tagja a nagy múl-
tú Káli-medence Környe-
zetvédelmi Társaságnak, és 
lehetőségeihez mérten segí-
ti az egyesület munkáját.”

“Hangodi László, a ta-
polcai Wass Albert Könyv-
tár és Múzeum – Tapolcai 
Városi Múzeum történész-
főmuzeológusa. 1968. 
március 7-én született De-
vecserben. 1991-ben a XXI. 
OTDK-n III. helyezett lett 
a hadtudományi szekció-
ban, mely révén mentesült 
a szakdolgozat írási kö-
telezettség alól. Párhuza-
mos képzés keretén belül 
a zsámbéki Tanítóképző 
Főiskolán megszerezte a 
honismereti szakkörvezetői 
képesítést is. 1991-től tör-
ténelmet tanított a tapolcai 
Batsányi János Gimnázi-
umban és vezette a Rómer 
Flóris Honismereti Szak-
kört. 1996-tól a tapolcai 
múzeum történészeként 
dolgozik. Főbb kutatási 
területei: 1848/49 Balaton-
felvidéki eseményei, a ta-
polcai katonai repülés tör-
ténete, különös tekintettel 
az 1944/45. évi légiháború 
hadieseményeire. Mellék 
szakterületei a Tapolca 
környéki várak, kolosto-
rok, elpusztult középkori 
templomok, az I. világhá-
ború, a tájegység zsidó kul-

túrtörténetének kutatása. 
Régészeti ásatások és had-
történeti-régészeti feltárá-
sok rendszeres résztvevője. 
A Tapolcai Városszépítő 
Egyesület és a Csobánc Vá-
ráért Alapítvány tagja, 
katonai hagyományőrző. 
2000-től az Eötvös Loránd 
Tudományegyetem Dokto-
ri iskolája, Történettudo-
mányi programján, a 19. 
századi magyar történeti 
alprogram doktorandusza 
volt. Tekintettel korábbi tu-
dományos tevékenységére, 
konferencia részvételeire 
és megjelent publikáció-
inak számára, a három 
éves képzési idő helyett a 
két éves képzésre nyert fel-
vételt. Doktori szigorlatát 
2003. júniusában „cum 
laude” minősítéssel tette le. 
Eddig megjelent önálló kö-
teteinek száma 31.”

Az idén jubiláló, a szövet-
ség megalakulásával azo-
nos korú, de a fiatalabb 
egyesületek is elismerő 
okleveleket vehettek át. 
A legrégebbi gyöngyösi, 
budapesti, pécsi civil szer-
vezet között ott találjuk 
a tapolcai egyesületet is. 
A Tapolcai Városszépítő 
Egyesület nevében Berta-
lan András elnök vette át 
az elismerést. A sokáig a 
helyi városszépítő egyesü-
let szárnyai alatt működő, 
de ahhoz ma is sok szálon 
kötődő Nőklub Egyesület 
elnöke, Varga Károlyné 
sokat tett azért, hogy Ta-
polca emlékezetes és szín-
vonalas helyszíne legyen 
a város- és faluvédők idei 
konferenciájának, ezért 
áldozatos munkáját Dobó 

Zoltán Polgármester és 
Bertalan András elnök 
külön is megköszönte a 
jelenlévők elismerő tap-
sától kísérve. A díjátadó 
ünnepségen a Batsányi 
Táncegyüttes műsora va-
rázsolta el a közönséget, 
az ország városszépítőit a 
vacsorát követően a mű-
velődési intézmény előtt 
meg is táncoltatták a ta-
polcai fiatalok. /Töreky L./

Pető Piroska és Hangodi László is Podmaniczky-díjat kapott

A város- és faluvédők vándorbotja ezúttal Cegléd városhoz került                   Fotó: tl

Pető Piroska a frissen átvett kitüntetéssel           Fotó: tl

Az orgona Efrémjei-
címmel, a Filharmónia 
Magyarország Orgonák 
Éjszakája elnevezésű 
programsorozat tapol-
cai epizódja a Malom-tó 
partján zajlik majd au-
gusztus 5-én, szombaton 
18 órától. A rendezvény 
a hangszerek királynő-
jének sokoldalúságát és 
izgalmasságát hivatott 
bemutatni egy nyári 
könnyed szórakoztató 
program keretében- hir-
detik a szervezők. Az 
eseményen Fellép Soós 
Gábor orgonaművész és 
a Szent Efrém férfikar/tl/

Bemutatják 
a hangszerek 
királynőjét
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...Folytatás a címoldalról... 
A történetében immár 
40. országos város és fa-
luvédő konferencia idén 
a „A felelősségvállalás 
megélésének jelentősé-
ge az épített örökség, és 
az ökológia szempont-
jából” - tematikát kapta. 
Az esemény alkalmából 
kiállítást nyílt a Mozi 
épületében, ahol Ruttka 
Andrea textilművész, (a 
közelmúltban elhunyt 
Ráday Mihály özvegye) 
mutatta be és méltat-
ta azoknak a zömében 

művészeti iskolás helyi 
fiataloknak a munkáit, 
akik a Fiatalok az Épített 
és természeti környeze-
tért témában alkottak 
szép munkákat a közel-
múltban. Párhuzamosan 
a Wass Albert Könyvtár 
aulájában megnyílt A 40 
éves Tapolcai Városszé-
pítő Egyesület története 
képekben című tárlat, 
amelyet Kertész Károly 
nyugalmazott könyvtár-
igazgató, az egyesület 
volt alelnöke, Tapolca 
díszpolgára ajánlott az 

ország számos pontjá-
ról érkezett városvédő 
figyelmébe. A két kiál-
lítást az esemény szak-
mai konferenciájának 
ünnepélyes megnyitója 
követte a Tamási Áron 
Művelődési Központ-
ban, ahol az ünnepélyes 
zászlóbehozatalt köve-
tően, Bertalan András, 
a Tapolcai Városszépítő 
Egyesület elnöke, majd 
dr. Navracsics Tibor te-
rületfejlesztési miniszter, 
országgyűlési képviselő 
, a rendezvény fővéd-
nöke, Dobó Zoltán pol-
gármester, Dukrét Géza, 
a Partiumi és Bánsági 
Műemlékvédő és Em-
lékhely Társaság elnö-
ke, dr. Nagy Gergely az 
ICOMOS MNB elnöke 
és (Széphegyi Lászlót, a 
Ráday Mihály Város és 
Faluvédő Szövetség el-
nökét helyettesítő) Bődi 
Lívia alelnök köszön-
tötte a jelenlévőket. A 

Kulturális értékek meg-
ismertetése, felújítása 
a VEB 2023 program 
keretében- címmel, Dr. 
Navracsics Tibor előadá-
sát is meghallgathatták 
végül az ország város-
szépítői, akik többek kö-
zött egy Tapolcáról szóló 
látványos filmet, a helyi 
zeneiskola és a Tapolcai 
Musical Színpad fiatalja-
inak produkcióit is meg-

tekinthették a közös va-
csorát megelőzően. /írás, 
fotók: Töreky L./

Tapolcán tartotta idei konferenciáját az országos szövetség

Bertalan Csaba mutatja be a város értékeit         Fotók: tl

A szakmai konferencia ünnepélyes megnyitója Kiállítás a könyvtárban 

A Ráday Mihály Város- 
és Faluvédő Szövetség 
(Hungaria Nostra) XL. 
Országos Találkozója és 
Szakmai Konferenciá-
ját, Tapolca és a Tapolcai 
Városszépítő Egyesület 
szervezte meg a Vesz-
prém-Balaton 2023 EKF 
projekthez kötődő pályá-
zat támogatásával 2023. 
július 13-15. között. A 
plenáris, majd a szekció 
ülések a Tamási Áron 
Művelődési Központban, 
illetve a helyi izraelita te-
metőben zajlottak 14-én, 
reggel kilenc órától.

Elsőként Műemlékeink 
rangja az új magyar épí-
tészetről szóló törvényi 
szabályozásban címmel 
dr. Vukoszávlyev Zorán, az 
Építési és Közlekedési Mi-
nisztérium helyettes állam-
titkára előadását hallhatták 
a jelenlevők. Elhangzott: 

a már készülőben lévő 
magyar építészetről szóló 
törvény megpróbálja újra-
rendezni a változásoknak 
megfelelően az építés, az 
építészet ügyét a műemlé-
kek vonatkozásában is . Dr. 
Nagy Gergely az ICOMOS 
MNB elnöke A közösség 
szerepe az örökségvéde-
lemben – címmel a közös-
ség, az egyén felelősségét 
hangsúlyozta a közösségi 
történelemben, aminek 
részei, képviselői vagyunk, 
és amely folytonosságának, 
fenntartásának biztosítása 
közös feladatunk – mu-
tatott rá. A veszprémi vár 
felújítási munkálatairól 
Vörös Tamás számolt be. 
A Veszprémi Főegyház-
megye főépítésze elmond-
ta, hogy a vár területén a 
főegyházmegye a legje-
lentősebb tulajdonos, és 
a magyar állam által biz-
tosított támogatásból 18 

épületet tudnak majd fel-
újítani. Nemessányi Klára 
restaurátor bevezette a 
városszépítő konferencia 
résztvevőit a keszthelyi 
Szent Miklós temetőká-
polna középkori freskói 
restaurálásának, konzer-
válásának történetébe. A 
plenáris ülés utolsó elő-
adásában Hangodi László 
a tapolcai ózsinagógát, an-
nak feltárását, kulturális 
hasznosítását mutatta be. 
A jelenlévők a 18. század-
tól egészen napjainkig vé-
gigkísérhették a történész-
szel a tapolcai zsidóság, 
illetve leszármazottaiknak 
történetét, valamint meg-
ismerhették a hitéletük 
színteréül szolgáló zsina-
góga históriáját. “A zsi-
nagógához rituális fürdő 
(mikve) is tartozott, mely 
ma is megtekinthető. Az 
épület jelenleg magántu-
lajdonban van, és kulturá-
lis rendezvények, kiállítá-
sok színhelye” – hangzott 
el többek között. Az első 
szekció ülés a “Szakrális 
örökségünk” címet visel-
te, melynek helyszínéül 
a zsidó temető területén 
található szertartási terem 
szolgált. Az épület üveg-
mozaik díszkapuját a ta-
polcai származású Lessner 
család kanadai leszárma-
zottja, Lessner Iván párja, 
Darlene Mace művésznő 
készítette a járvány ide-
jén. Az alkotás szimbólu-

mai elmesélik nem csak 
a Lessner család, hanem 
a teljes tapolcai zsidóság 
több évszázados történe-
tét is – árulta el Hangodi 
László. A szimbólumok 
között megbújik dr. Hal-
pert Salamon rabbi képe, 
aki haláláig hirdette és 
cselekedte: “szeresd em-
bertársadat, ne tedd néki 
azt, ami neked rosszul es-
nék, ez az egész a Tóra, a 
többi csak magyarázat!” A 
szekció második és egy-
ben utolsó előadásában 
Szeghalmy Bálint szakrális 
építészetével ismerkedhet-
tek meg az ország város-
szépítői, kiemelten a tapol-
cai és sümegi protestáns, 
valamint a zalaegerszegi 
református templommal. 
A nagyváradi származá-
sú építészre nagy hatással 

volt Kós Károly munkás-
sága, de elkötelezetté vált a 
népi építészet iránt is. Elő-
ször Nagykanizsa városi 
mérnöke, majd 1929-ben 
Miskolc főmérnöke lett, 
az ő tervei alapján készült 
el a Deszkatemplom, és 
sok más munkája mellett 
Tapolca és Sümeg protes-
táns temploma is – derült 
ki Millisits Máté művészet-
történész és Török Zoltán 
nyugalmazott református 
lelkipásztor előadásából. A 
művészettörténész kitért 
még Csaba Rezső életére 
és építészeti munkásságá-
ra is. Az eseményen részt 
vett Turi Török Tibor Köz-
társasági Érdemrenddel 
kitüntetett, Podmaniczky- 
díjas szobrász is, aki leg-
újabb alkotását mutatta be 
a résztvevőknek. /ke/

Szakrális és épített örökségünk védelme a város- és faluvédők fókuszában

Millisits Máté művészettörténész is kifejtette az  épített 
örökség védelmével kapcsolatos  gondolatait        Fotó:tl

Balról Turi Török Tibor legújabb alkotásával      Fotó: tl



Valószínűleg a július 12-i 
kora hajnali erős széllö-
késekkel járó viharos idő-
járás rongálta meg, illetve 
hajlította le a tapolcai ka-
tolikus templom kereszt-
jét, pontosabban annak 
egyik vízszintes szárát. A 
közelmúltban már történt 
vele hasonló probléma, 
amit sikerült orvosolni. Az 
eset nem egyedi, nemrégi-
ben az Ady Endre utcai re-
formátus templom csillaga 
is megsérült egy viharban, 
azt néhány hete ipari alpi-
nisták javították ki. /tl/
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Siklóernyős baleset a Csobáncon
Az elmúlt hetekben egy 
balesetet szenvedett 
negyven év körüli férfiért 
vonult mentőhelikopter a 
Csobánc-hegyre. A hegy 
oldalában, rosszul meg-
közelíthető helyen lezu-
hant férfit a mentősök és a 
tűzoltók vitték fel a hegy-
tetőre. A mentőakcióban 
a tapolcai önkormányzati 
tűzoltók és helyi önkéntes 
tűzoltók is részt vettek.

Bartók Judit a vármegyei 
rendőrség szóvivője a 
Tapolcai Média érdeklő-
désére elmondta, hogy a 
rendőrök 16 óra 51 perc-
kor kaptak állampolgá-
ri bejelentést arról, hogy 
egy siklórepülős balese-
tet szenvedett. A tapolcai 
önkormányzati tűzoltók 
17 óra előtt egy-két perc-
cel kaptak riasztást. Az 
önkéntesekkel a diszeli 
templomromig terepjá-
róval, onnantól a nehe-

zen járható sziklás helyen 
gyalogosan tudták csak 
megközelíteni a baleset 
helyszínét. Segítették a 
mentősöknek a lezuhant 
paplanernyőst feljuttatni a 
hegytetőre, ahol szaksze-
rűen stabilizálták a sérült 
állapotát és ahonnan a 
mentőhelikopter a veszp-
rémi kórházba szállítot-
ta a vélhetően gerinc és/
vagy medencesérült férfit. 
A férfi állapotáról, sérü-

léseinek súlyosságáról to-
vábbi információkat nem 
kaptunk. Annyit tudunk, 
hogy mindvégig eszméle-
ténél volt, tudta mi törté-
nik vele, kommunikált a 
mentősökkel. Legutóbb ta-
valy, hasonló időpontban, 
konkrétan június 1-én 
késő délután történt sik-
lóernyős baleset a hegyen, 
akkor is egy negyven éves 
férfi csapódott sporteszkö-
zével sziklának. /Töreky/

A hegy tetején szállt le a mentőhelikopter Fotó: helysz.

Olyan jól, olyan jókedvvel, 
sok humorral és érzelem-
mel, ugyanakkor látványo-
san „csinálta a fesztivált” az 
elmúlt napokban a Tapolcai 
Musical Színpad csapata, 
hogy legszívesebben „hol-

nap hajnalig” hallgattuk 
volna őket. Általuk a ma-
gyar pop és rockzene leg-
ismertebb, legkedveltebb 
slágerei csendültek fel kö-
zel másfél órában a TÁMK-
ban/Fotó: Töreky L./

Látvány és zene együtt

Ismét remek hangulatot varázsolt nekünk a csapat

Javításra szorul! 

A Csobánc Népdalkör és 
a Halászi Dalkör barát-
sága már 20 éves múltra 
tekint vissza. A régi jó 
kapcsolatra június 18-án 
egy baráti találkozóval 
tették fel a koronát az 
érintettek a Szigetköz-
ben.

– Nagy örömmel men-
tünk- mesélte Kócs Ida, a 
tapolcai népdalkör veze-
tője. – Ez év májusában 
ők voltak itt nálunk, most 
pedig mi tettünk eleget a 
szíves meghívásnak az ot-

tani ” Szigetközi Szatyor 
” elnevezésű rendezvény-
re. Először a helyi dalkör 
lépett fel, majd mi követ-
keztünk, amelyet közös 
éneklés követett, de a kö-
zönség megénekeltetése 
sem maradt el. Később 
felültünk egy kisvonatra 
és megtekintettük Halá-
szi nevezetességeit, ahol 
Miksó István és Damján-
né Timea, a helyi dalkör 
vezetője voltak az idegen-
vezetőink. A Babosmajor 
sem maradt ki, amely 
legutóbbi ottlétünk óta 

csodálatosan megújult. 
Fazekas Piroska, a Halá-
szi Dalkör patronálójának 
invitálására Babos Béla 
emléknapot is tartottunk, 
amit emlékezésekkel, 
történetek felidézésével, 
és koccintással tettünk 
felejthetetlenné. Ezután 
a Halászi Sportteraszon 
elfogyasztottuk a vendég-
látó asszonyok által készí-
tett finom vacsorát, majd 
együtt elénekeltük ked-
venc nótáinkat. Végül há-
lás szívvel köszöntük meg 
a csodálatos vendéglátást 

és azt a nagy szeretetet, 
ami felénk áradt. Szeren-
csére hamarosan újra talál-
kozunk, hiszen augusztus-
ban együtt utazunk majd 

a halásziakkal Cserszegto-
majra, hogy eleget tehes-
sünk a Tátika Népdalkör 
meghívásának- árulta el 
Kócs Ida. /tl/

Barátaikkal daloltak a szigetköz kapujában

Vendégségben, barátok között Halásziban Fotó: helysz.

Ünnepélyes keretek kö-
zött adták át a közelmúlt-
ban az Országos Ifjúsági 
Sajtófesztiválon a DUE 
Tehetségkutató Diákmé-
dia Pályázat díjait, ahol 
jutalmazták a legtehet-
ségesebb, legügyesebb, 
médiával foglalkozó fiata-
lokat. Az év diáklapja ka-
tegóriájában az Alabárdos 
diákújság dicsérő okleve-
let kapott, továbbá 2 db 
55 000 Ft-os hozzájáru-
lást a DUE 2023-as “Tar-
talomkészítő, újságíró és 
blogger táborában” való 
részvételhez.

Zentai Csaba, a Tapolcai 
Bárdos Lajos Általános 
iskola tanára, a tanintéz-
mény diákújságjának fele-
lős szerkesztője elmondta, 
a díjakat a fesztivál Média 
Pódiumán vehették át di-
ákújságíróik Budapesten, 
2023. május 26-án. – Külön 
meghívót kaptunk a ren-
dezvényre, hiszen helyezést 
értünk el. “A zsűri értéke-
lése szerint az Alabárdos 
diákújság nem tud kiesni 
a legjobbak közül, az újabb 
és újabb újságíró csapat 
mindig ugyanolyan jó isko-
laújságot készít évről évre.” 
A résztvevők, köztük a ta-
polcai diákok a 30. Orszá-
gos Ifjúsági Sajtófesztiválon 

találkozhattak és interjút 
hallgathattak meg több is-
mert személyiséggel, mint 
például Deutsch Tamással, 
Lisztes Krisztiánnal, illetve 
Rábai Balázzsal, aki az RTL 
híradósaként engedett be-
tekintést a kulisszák mögé. 
A pódiumbeszélgetések so-
rán olyan médiasztárokat 
is megismertek, mint Haj-
dú B. István, Berkesi Judit, 
Méhes Gábor, Zola, Matuz 
Krisztián, Baumstark Ti-
bor, Ember Márk, Náray 
Erika, Juhász Levente, 
Szalai Vivien, Gönczi Gá-
bor, DJ Dominik, Zsomac, 
Szecsó, Kaly Roland, LILy 

és Lingvai Péter. – A ren-
dezvény nem csak óriási 
élmény, de kapcsolatépítés 
szempontjából is kiváló le-
hetőség volt számunkra – 
árulta el Zentai Csaba, aki 
szerint így továbbra is ott 
lehetnek az országos média 
vérkeringésében. – Köszö-
net érte Tapolca Város Ön-
kormányzatának, és Dobó 
Zoltán polgármesternek, 
hogy lehetővé tették immár 
sokadik alkalommal az 
utazás feltételeit újságíró-
ink számára. De köszönet 
jár Balikó Csabának és Dr. 
Szabó Krisztián apukának, 
akik személygépkocsijuk-
kal utaztatták el a fesztivál-
ra a gyermekeket. /tl/

Továbbra is legjobbak között

Az iskola újságjának legutóbbi lapszáma             Fotó: tl
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A 17 éves tapolcai Szita 
Márton korábban helyet 
kapott már az U16-os 
válogatottban, most az 
U18-as kosárlabda válo-
gatottban is bizonyíthat 
2023 július 21-30. között, 
a portugáliai EB B cso-
portjában, ahol Monte-
negró, Bosznia-Hercego-
vina, Georgia, Szlovákia 
és Albánia lesz a magyar 
csapat ellenfele.

– Meghívtak az U18-as 
válogatottba, ők egy év-
vel idősebbek, mint én, 
de megpróbálom, kiadok 
mindent magamból, amit 
tudok. Ha mégsem sike-
rülne keretbe kerülni, lesz 
egy jó nyaram – nyilatkoz-
ta lapunknak az elmúlt év 
decemberében. A tehetsé-
ges és nagy küzdőszellem-
mel megáldott tapolcai fiú 
álma most valóra vált és 
reméljük a “jó nyár” azért 

még nem veszik el. Koráb-
ban így írtunk róla: “Szi-
ta Márton Tibor, Marci a 
fociban nem találta meg 
önmagát, és mert szülei 
szerint “sportolni azért va-
lamit mégiscsak kell”, har-
madikos korától kosaraz-
ni kezdett szülővárosában 
Tapolcán, Molnár Lajos 
edző kezei alatt. A pécsi 
Rátgéber Kosárlabda Aka-
démia egyik toborzóján fi-

gyeltek fel tehetségére, ak-
kor még csak 12 éves volt. 
2018-ban egy általános 
iskolába járó, hetedikes 
kazinczys fiútól alig elvár-
ható nagy döntést is meg 
kellett hoznia: menni vagy 
maradni? Úgy döntött el-
indul és jól tette, hiszen a 
kemény edzésekkel együtt 
jöttek az eredmények is.” 
Drukkoljunk neki együtt! 
/Töreky L./

Szita Márton az U18-as kosárlabdások 
válogatott játékosaként készülhet az EB-re

Játék közben a Tapolcáról indult tehetség Fotó: akadémia

Ezüstérmet szereztek az öregfiúk
Véget ért a 2022/23-as 
bajnoki évad a Veszprém 
Vármegye III. osztály 
déli csoportjában is, ahol 
a Tapolcai Öregfiúk FC 
csapata a második helyen 
zárt.

20 lejátszott mérkőzésből, 
14 győzelem, 4 döntetlen 
és 2 vereség lett a mérle-
gük, 46 megszerzett pont-
tal és 70/33 gólaránnyal. 
Az első helyezett csapat, 
minden mért adatban azo-
nosan végzett, csupán a 
gólkülönbségben lett jobb, 
mint az Öregfiúk. “Előző 
híradásunk óta, elszenved-
tük az első vereséget, hazai 
pályán, – cudar időben 
– Balatonakalitól, 2:1 lett 
a vége. Majd idegenben 
Balatonederics bizonyult 
jobbnak 3:2 arányban. Ezt 
követően két hazai mérkő-
zésünk, ismét győzelme-
ket hozott. Izgalmas, né-
hol kemény mérkőzésen, 
Lesenceistvánd-Uzsa csa-
patát 4:3-ra, Balatonsző-
lőst, egy rendkívül sport-
szerű mérkőzésen 6:2- re 
sikerült megvernünk, ami 
dicséretes teljesítmény a 
közel 50 éves átlagéletko-
rú csapattól. Értékeléskor 
meg kell említeni, hogy a 
kispadunkról nagyon sok 
esetben 60 év körüli játé-
kosokkal tudtunk cserélni. 
Házi gólkirályunk Szabó 
Bálint lett 23 találattal. Jú-
nius 18-án, Marcelházára 

(Sk) volt meghívásunk, 
a “Polgármester” kupá-
ra. Nagyon szűk kerettel, 
a második helyet tudtuk 
megszerezni.
A következő héten Path 
(Sk) önkormányzata látta 
vendégül csapatunkat az 
„Öregfiúk” kupán, ahol 
nehéz mérkőzéseken, rek-
kenő melegben, végül a 
harmadik helyen zártunk. 
Közben, részt vettünk 
Veszprémben, az Igaz-
gatóság díjátadóján. Az 
ezüstérmeket, oklevelet és 
kupát Boczkó Gyula elnök 
és Nagy Béla csapatkapi-
tány vették át. Július 8–án 
“Évadzáró, éremosztó” 
családi rendezvényt tar-
tottunk a Bauxit Sport-
centrumban. A bensősé-
ges hangulatú rendezvény 
vendégei voltak: Dobó 
Zoltán polgármester, Pus-
kás Ákos alpolgármester és 
Rédli Károly TVSE elnök. 
A protokolláris részben, 
Boczkó Gyula elnök, meg-
köszönte az éves munkát 
és a családtagok türelmét. 
Dobó Zoltán polgármes-

ter, üdvözölte a csapatot 
és az elért sikereket, elis-
meréseként egy kondér 
pacalpörköltet ajánlott 
fel, színesítve a vacsora 
kínálatát. Az éremátadást 
követően Nagy Béla, a 
csapat kapitánya, Császár 
László, az MLSZ Vesz-
prém Vármegyei Igazgató-
ság Társadalmi Elnökétől, 
oklevelet és kupát vett át. 
Késő estig tartott a kiváló 
vacsora, pince és pacal-
pörkölt, grill finomságok, 
vegatálak és gyümölcs, a 
hölgyek süteményekkel és 
sörkorcsolyákkal terítették 
az asztalokat. A rendezvé-
nyen, több mint 70-en vet-
tünk részt, a legfiatalabb 
8 hónapos, a legidősebb 
80 éves csapattag volt. Be-
szélgetés tárgya volt, az 
augusztus 19-én tartandó 
“Tapolca kupa”, melyre is-
mét készülnünk kell, szlo-
vák és horvát csapatokkal 
találkozunk.” – foglalta 
össze a csapat közelmúlt-
ját, jelenét és jövőbeni ter-
veit Czili Károly, a csapat 
sajtóreferense. /hg/

A csapat sikerének titka az összetartásban rejlik, mely 
évről évre bizonyítja erejét                 Fotó: helyszíni felv.

A tapolcai Czilli Cson-
gor megmérette magát 
az INBA NaturAllstars 
2023 versenyen, ahol 
Men’s Physique Short ka-
tegóriában sikerült meg-
szerezni a 3. helyet.

A szemtelenül fiatal test-
építő, kemény, kitartó 
munkával érte el ezt a fan-
tasztikus eredményt. “- 
Életem első versenyén, 16 
évesen az előkelő 3. helyet 
sikerült megszereznem 
felnőttek között. Remekül 
éreztem magam a színpa-
don és a backstageben is, 
a szervezők és a verseny-
zők közül is mindenki 
rendkívül kedves volt, a 
verseny lebonyolítása, a 
zenék és a látvány is ki-
fogástalan volt. Amit én 
elrontottam az az első séta 

volt, de gond egy szál se, 
majd legközelebb jobban 
rágyúrunk. Mindenkinek 
köszönöm, aki akár egy 
kedves szóval is támoga-
tott a felkészülés alatt vagy 
ellátott tanáccsal, nélkü-
letek nem ment volna.” 
– emlékezett vissza a ver-
senyre Czilli Csongor./hg/

Czilli Csongor a felnőttek 
közt lett bronzérmes

Az elmúlt évekhez ha-
sonlóan, idén is megren-
dezték a Tapolcai Repülő 
Egyesület nyílt napját, 
ahol kora reggeltől, nap-
nyugtáig várták az érdek-
lődőket.

Negyedik alkalommal 
gyűltek össze a repülés sze-
relmesei a tapolcai repü-
lőtéren, ahol a különleges 
repülőgépeken kívül szá-
mos felejthetetlen élményt 
nyújtó kísérőprogrammal 
is kedveskedtek a szerve-
zők a kilátogatóknak. Egy 
rövid regisztrációt köve-

tően, ingyenesen lehetett 
belépni a rendezvény te-
rületére, ahol minitank, 
lovaglás, csillagászati be-
mutató, RC modell autók, 
katonai ereklye kiállítás, 
rendőrségi bemutató és 
természetesen az elmarad-
hatatlan repülés várt kicsi-
ket és nagyokat. Idén is le-
hetőség nyílt, egy jelképes 
összeg ellenében, a földtől 
elrugaszkodni és megérez-
ni a repülés szabadságának 
adrenalin növelő érzését és 
a magasból csodálni a sze-
münk elé táruló, leírhatat-
lan panorámát./hg/

A repülés szabadsága mindenkié

Szép jövő áll az ifjú spor-
toló előtt   Fotó: helysz. felv.

Motoros és motor nélküli repülőgépek közül választ-
hattak, akik a felhők közé vágytak.                         Fotó: hg
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Július 7-én, a Bíró Cson-
gor Vitéz Greatest Hits 
zenéjével indult a remek 
Brassdance Együttes fú-
vósainak vidám és han-
gulatos muzsikájával 
folytatódott a TÁMK 
szervezte LégyOtt Zenés 
esték a tóparton rendez-
vénysorozat. Élvezetes 
volt őket látni és hallani 
azoknak, akik 14-én 19 
óra tájban a tóparton 
voltak.

A Brassdance Együttes 
nem más, mint öt rézfú-

vós, s egy dobos, akiknek 
játéka nélkülözi a zenei 
műfajok és stílusok meg-
kötöttségét. A kvintett 
tagjai már a nyolcvanas 
évek végén együtt ját-
szottak, hiszen mind-
annyian a Liszt Ferenc 
Zeneművészeti Főiskola 
Pécsi Tagozatán végez-
tek. A klasszikus reper-
toárt aztán “komolytalan 
komolyzene” és köny-
nyűzene váltotta fel. Ma 
többnyire pop muzsikát, 
filmzenéket, jazzt, rockot 
adnak elő. Nehéz len-

ne őket beskatulyázni, 
nem játszanak ugyanis 
két “egyforma” számot. 
A LégyOtt programjai 
az elkövetkező hetekben 
folytatódnak, július 21-
én Sajcz Gábor harmo-
nika koncertjével, 28-én 
Bardon Ivett & Piller 
Balázs duó jazz produk-
ciójával, augusztus 4-én 
Őri Jenő, Román Iván, 
Tóth Péter trió előadásá-
val, augusztus 11-én pe-
dig a Yesterday Akusztik 
csap majd a húrok közé. /
Töreky L./

Tóparti tóparti -“LégyOtt” te is!

Fúvós muzsika műfaji megkötöttség nélkül, egy kiváló 
és képzett zenekar előadásában a Malom-tónál  Fotó: btb  

2023. 07. 11.
Takács Mónika Anikó

Torbó Attila Csaba

Házasságkötés

2023. 07. 19- 07. 26.
Krónika:
-  Tündökölj Tapolca – sajtótájékozta-
tó az ünnepi napokról
- Nálunk jártak az ország városvé-
dői – konferencia, díjátadás, szakmai 
ajánlások
- Rendkívüli testületi ülés – jöhet a 
McDonald’s
- Uniós pénzek felhasználása - sírva 
vigadó kiállítás

 Sportmagazin – Interjú Hársfalvi 
Júlia kézilabdázóval, repülőnap, hírek

 Diagnózis - egészségügyi magazin

Kvantum - tudományos magazin

Értesítjük kedves nézőinket, hogy 
az éves karbantartási munkálatok 
miatt a 30-31. heti adásunk elmarad!

A Tapolcai Újság várható megjelené-
si ideje: 2023. 08. 25.




